
Год. II Варна, 19 Декемврпй 1911 г. \ у Брой 25 

Издава варненската Окрж^кна Постоянна Комисия. 
Излиза вай-малко три пати въ месеца. 

Абонаменть 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
на общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ окрагз — безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

до: Постоянната Комисия — Варна. 

За обявления отъ частни лица се плаща па I стр. по 1 лв. 
па редъ: II и III стр. во 10 ст. на дума, IV по 5 ст. па дума. 

<Ь?.о*-
За общипски и такива отъ други учреждения за I стр. 
10 ст. на дума, II и Ш 5 ет. на дума; IV 3 ст. на дума. 

Извлечения отъ протоколите отъ IV редовна 
сесия на Варненския Окр. Съв^тъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 7. 

на Варненския Окр. Съветъ отъ заседанието 
му на 30 септември т. г. (4-та редовна 

сесия, 8-й изборенъ периодъ). 
(Продължение отъ брой 24). 

Р. Николовъ спомня, че ще е по-добре, 
ако присатствува представитель на Търгов
ската индустриална камара. 

Пенчо Костовъ подържа сащото и добавя, 
че, ако кредита по нарагр. 21 на.т. г. бю-
джетъ се даде за мелничарски курсъ, следва 
да се отменятъ решенията на постоявата ко
мисия за ангажирането на тоя кредитъ за 
други курсове. 

Д. Шиковъ иска да се даватъ помощи, но 
не безогледно. Требва да се помогне на сла
бия, насюява, щото, Търг. комара да влиза 
въ споразумение съ постоян. комисия по уреж
дане на курсове. Постояната комисия до сега 
се е задоволявала само съ една квитанция отъ 
Търг. камара, давала е предвижданите кре
дити за курсове, които не са израсходвани 
за цЬльта. Мелничарския курсъ е важенъ, но 
той е за подпомагане па ограничено число ; 
жители отъ окрага. И.яброява малкото число ! 
мелници, които има въ окрага. Иска полови- | 
ната отъ кредита по парагр. 21 на т. г. бю-
джетъ да се даде за мелничарски, а остана
лата половина за рогозарски курсъ. Спомня, 
че само държавата и окрага издържатъ кур
совете, а Търговската камара се задоволява 
само съ инициативата за т4хъ. Иска отлага
нето на тоя въпросъ за друго заседание. 

Не. Котаровъ констатира, че сумата по 
парагр. 21 — 911 г. нбма да се израсходва 
отъ идния съставъ до приключването на бю
джетното уаражЕение, добавя, че предстоятъ 
избори и др. по-важни работи. Спира се об
ширно за д4йностьта на Търговските камари 
и заявява, че те са направили голема брЬзда 
въ обществено-стопанския животъ въ страната. 
Нуждни са мелничарски курсове, които ще 
дадатъ специалисти-работници, за бързо раз
виващата се мелнична индустрия у насъ. 

Добри Юрдановъ моли съв4та да отпустпе 
сумата по т. г. бюджетъ за мелничарски курсъ, 
а за идната година се предвиди вредитъ за 
други курсове. 

Д. Шиковъ обясни въпроса обширно и на 
турски езикъ. 

Гласувано, съвета рЬши: отлага въпроса' цесия отаитк нри стопанството „Св. Консган-
за мелничарски курсъ за едно 01ъ идните за- } тинъ". — 
седапия. 

РЪШЕНИЕ № 35. 
Д. Шиковъ сюбщи, че е постапила теле-

Председ. Мирски обясни, направеното отъ 
бюджетарната комисия увеличение на § I п. 
2 отъ 100 на 2400 лв., което увеличение 
щело да се добие отъ продажба файтона, ко
лата и конете при стопанството; намекна на 
прЬобладающето течение между бюджетарната 
комисия да се зикриягь краварницата и сви-
вариицата при стопанството и да се отдадътъ 
стаите при сащото подъ наемъ, — но поводъ 
на който важенъ въпросъ са поканени г. г. 
окр. уцравитель, окр. вет. лекарь и агронома. 

Докл. Р. Николовъ изтъкна мнението на 
бюджетарната комисия по вьнросл за стонаи-

грама оаъ уиравитедя на централната кооие-
ритивва застрахователна банка, съ която се 

. ьска, скорошното избиране на делегатъ въ 
съвета по застраховане землед$лческитЬ кул
тури отъ градушка. Прочете съответните чле
нове отъ закона за кооперативната бинка и 
писмото на сащата по тоя поводъ и добави, 
че не е достатъчно ясно пс какъвъ начипт да 
стапе игбора. 

По тоя вънроеъ се оформиха дь$ мнения: \ ствою, а имево: да се закриятъ краварницата 
за тайно и яьно гласуване. Възприе се явното ! н свинарпицата, като кравите се дадъ'»ъ въ 
гласуьаве. Посочиха се с.тЬднигЬ лица: Коста; условна собсгьеность на-детския саниториумъ, 
Людцкановъ отъ гр. Балчикъ, който получи • а свините па Добришкого Земл. училище; 
14 гласа. Саби Ишатиеьъ стъ Д(б{.ичъ— 5 ; стаите, обора, люцервивигЬ градини и лива-
гласа и Саби Гюзьзеьъ- г.тъ Кури-С}наръ 1 I дите да се дадъть подъ нае^ъ на наематель. 
гласъ. Проьазгласи се ьа увбуяъь гслучглгя ! Затова и прихода по § 1 п. 3 огь 5000 е 
нав-мнсю гласове Коста Лкдцкановъ отъ гр. | увеличенъ па 6000 лева. Намира че окр. съ-

Балчикъ. I в.Ьтъ е билъ последочателенъ вь решенията 
. и мнЬшшта си по сервизчтЬ при стопанството, 

РъШЬНИЬ Л2 36. | — тенденцията е била винаги за техпото за-
Председателл на съвета Д. Шиковъ пред- ! криване. Съ отдаването нтвъ стаите и нар-

ложи следния дневепъ редъ, койю се прие- | ковете подъ 'наемъ се цЬлеше да се добие по 
имено: 1) Закриване краварницата, свинарни-! гол4мъ доходъ и да се освободи ок|ага отъ 
цата и ир. продажба окр. кола, файтонь н ! разходи за нерсоналъ и пр. Намира че про-
коне и отдаване подъ наемъ чрЬзъ концесия : дажбата на свинете, файтона и каруцата не 
стаите при окр. стопанство „Си. Константипъ". \ ще спане надзора па стопанството, — това 
2) Продължение второто четене ни оюджето* ! можело да става съ чужди съобщителни срЬд-
проекта на окрага за 1912 год. 3) По въ- | ства, за което и бюджетната комисия е пред-
проса за „окр. вЬстникъ* и 4) Разии доклади. ' нидила пжтпи и дневни пари. 

Заседанието се закри въ 6 ч. сл. обедъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 8. 

отъ 1 октомври 1911 година. 
Заседанието се откри зъ 2 ч. сл. обедъ. 

РЪНгаНИЕ Л« 37. 

Прочете се протокола отъ миналото засе 
дание № 7 отъ 30 септември т. г ; който се { ските Николиевъ и Фарашевь, но не и въ 

Председателя Мирски даде думита па окр. 
ветер. лЬкарь д-ръ Тюлевъ. 

Дръ Тюлевъ изказва изненадата си отъ 
решението на бюджетната комисия и го на
мира непоследователно, понеже прЬди неколко 
месеци са купени крави за нуждите на ку
рорта при стопанството, а днесь се иска т4х-
ното закриване. Изказва страхътъ си за сад-
бата на кравите и намира, че, ако се р4шя 
тяхното премахване, най-добре е да се да-
дътъ на частни кравари, напр. на Варнен-

прие съ неколко малки ноправки, нанесени 
въ самия орвгиналенъ протоколъ. 

РЬШЕНИЕ ЛБ 38. 
Пристани се къмъ т. 1-ва отъ дневиия 

редъ: закриване сраварницата и свинарпицата 
при стопанството, продажба файтона, колата 
в конете и даване подъ наемъ или чрезъ кон-

Добрншкото земл. училище, гдето се нравять 
опити за кръстосване на местната порода съ 
ултерната, а въ санпториума ще бхдатъ из
ползвани само за млекото. — Протавъ е да 
се дадъть свините на условна собсгвеность,— 
на мнение е да се пренесагь въ Пода или 
Ново-село, като свинарски центрове, като тамь 
се открие свянарска станция в се продължа 
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подобрението на свините — намира, че въ I 
това отношение, макаръ и съ малки разходи, 
е доста направено и за тоя сервитуть не тежи 
на окр. каса, доходенъ е и постига цельта, 
подобрение не свинската раса. 

Д% Шиковъ взтъкна важностьта на трак* 
тувания въпросъ н призова г. г. окр. съвет
ници къмъ внимание, за да не направять не
поправима грешка въ края на изборния си 
пориодъ. Заяви, че допрппесено е много отъ 
стопанството въ културно-стопанственно изди- I 
гане на окръга и напомни че същите съвет
ници с& гласували суми презь 1909 год. за 
оборъ, миналата година за покупка на млечни 
крави и пр. а днесъ се иска съ единъ замахъ 
да се уничтожи всичко сторено въ това на-
правление. Отхвърли мнението на бюджетар-
ната комисия, че съ даването стаите подъ 
наемъ, окръга ще се освободи отъ разхода за | 
персоналъ и подържка, че персоналъ ще е пакъ | 
нуженъ за надзоръ и изработване на лозята, I 
парковете, алеите, водениците, градините и 
пр. На мнение е че при удобни и лесни съ
общения, стопанството би било единъ отъ най-
посещаваните кътове и приходите биха му се 
увеличили и използвали отъ окръга. Да се дава 
стопанството временно на наематель, значи 
направеното до сега да се хвърли въ чужди | 
ръце, които ще го използватъ само за големи 
доходи. Не е съглаеенъ съ Д-ръ Тюлева за 
преместване на свинарницата, понеже ще е.! 
съпроводено съ големи разходи. Намира че 
повдигнатия отъ бюджетната комисия въпросъ, 
требва да бъде предметь на обсжждание, а 
не н коренни реформи, днесь, на края на из 
борния периодъ. Нетребва да се бърза съ тоя 
толкова важенъ въпросъ, и да се решава съд-
бата на едно предприятие културно, за което 
е работено редъ години. Не е въпроса за 
днешни печалби, — такива требва да се очак-
вагь за въ бждаще, а покрай това и културно-
стопанетвенитЬ придобивки, отъ кои го не бива 
да очакваме печалби,- както не чакаме такива 
отъ жребцовите станции, амбулаториите и пр. 
Намира, че може да се отдаде цЬлою сто
панство но не подъ^паемъ, а на концесия, съ 
придобивки на стопанството, уговорени въ до
говора, — а за това е нужно коренно про
даване и вземане решение въ една отъ бъ-
дащпте сесии на окр. съветъ. 

Кр. 31ирски намира, че краварницата и 
свинарпицата ве съ за печалба. Кравите съ 
потребни при кукорта за млеко, а свините 
(чете отчета на Вратчан. пост., комисия за 
1911 г.) съ дали добри резултати, като раз
плодници, — това се потвърди и отъ д-ръ Тю
лева. Противъ е за закриването на тия сер
визи при стопанството. 11о отдаване стопан
ството на концесия изка щателно изучване на 
въпроса и намира за непоследователно и не
препоръчително сега, въ края на изборния 
периодъ да се взематъ радикални решения, 
което ще требва да се прилага отъ приемни
ците ни. Несъвместима е тригодишната дей-
яость на съвета по стопанството, съ днеш
ното изкане на бюджетарната комисия. Мо
жеше, най после, още въ началото на тая се
сия да се повдигне тоя въпросъ и въ края 
чакъ да се вземе некакво обмислено ръшение. 
Прочете следното предложение: „Възлага се 
на окр. пост. комисия да изработи съ съдей
ствието на г. г. Ветер. лекарь и Агронома, 
проекто-правилпикъ за устройството и експло
атирането на окр. стопанство при монаегиря 
„Св. Константинъ", та идната 1912 год. да 
може окр. съветъ да гласува такъвъ правил 
никъ, какъвто е яеобходимъ за рационалното 
експлоатиране на стопанството, било чрЬзъ 
постоянната комисия, както е било до сега, 
било чрезъ наематели или концесионеръ." — 

Варненски Окр&женъ Вестникъ 

Иска да се натовари пост. комисия съ изра- I 
ботването на правилника, 1-ро за устройството, 
2-ро за екксплоатацията на стопанството, който 
требва да бъде одобренъ и отъ правителството. 
— Намира, че всеко противно на това пред
ложение решение, ще изложи съвЬта, понеже 
е взето въ края на изборния периодъ. 

Георги, х. Колевъ намира, че е преувели-
ченъ страха отъ предложението на бюджетар-
ната комисия. Напомни, че и министерството 
искало отъ стопанството културно-стопанска ] 
дейность, но като видело неуепехътъ, утвър- I 
дило решението на съвета за даване курортно 
направление на стопанството и че днесь, съ 
едно решение могатъ да се унищожатъ и ос
таналите малко сервизи и се отдаде стопан
ството изцело подъ наемъ. Спомена за умре
лите три крави.отъ купените 7 такива напо- I 
следъкъ и за безразборното харчене кредитите ; 
за стопанството, като наведе примеръ отъ зло- | 
употребление, — че, Кестричани често под- I 
писвали разписки, като работници, за по три 
лева, а получавали по два, затова не билъ 
достатъченъ кредита за работници 5000 лева. 

Окр. управ. Жековь намира, че трЬбва да 
се определи политиката на окр. съветъ по 
отношение па стопапетвото. Изтъкна непосле-
дователностьта на съветите, като прочете ис
торията на стопанството: Винарско училище, 
опитно стопапттво, курортъ и пр. Намира, че 
курорта е разкошъ и е нееъвместимъ съ кул
турно-стопанската дейность. А понеже е вече 
дадено курортно направление на стопанството, 
на мнение е, да се уничтожатъ всекакви сер
визи, които нищо не допринасятъ въ културно-
стопанствено отношение. Особено силно настоя 
за премахването на свинете, които пе бива 
да се държатъ при единъ курортъ. Подържа 
мнението на бюджетарната комисия, да се 
дадатъ кравите на санаториума, а за свинете, 
— съглаеенъ е съ мнението на ветер. лекарь 
д ръ Тюлевъ. Намекна, че въ стопанството се 
вършели непристойни работи, напр., съ мле
ко ю зимно врЬме, и изтъкна плачевното съ
стояние на кравите. Моли съвета да подари 
кравите на санаториума, съ което ще се из
върши едно благодеяние и ще се отьрче окръ-
га отъ излишни разходи. КурористигЬ могли 
да си доставятъ продукти и отъ околните села. 

Д Шиковъ намира, че може би, ще се 
вземе прибързано решение и предупреждава, 
че това ще баде грешка отъ твърде големо 
значение. Намира, че наемателя не е добъръ 
стопанинъ и че пакъ ще е нуженъ персоналъ за 
надзоръ на обширните имоти на стопанството. 
Стопанството нЬма само курортно направле
ние, а повече културно-стопанеко, — курорта 
е между другото. Съглаеенъ е да се отдаде 
подъ наемъ, но чрезъ концесия за по-дълъгъ 
периодъ, — 20—30 год., като се взематъ 
известни задължения огь концесионера за ио-
добреиието му въ всеко отношение. Но това 
отдаване не бива да става така набързо, а 
следъ дълги язучвания, поне въ 2 —3 сесии. 
Огговори па г. Управителя, че мин. год. не 
е имало повечи отъ 3 кгр. млеко дневно 
огь старите крави, та не е могло отъ гдЬ да 
се злоупотребява, а на Г. х. Колева — че не 
е тая причина за изкореняване взятките за 
които Колевъ ималъ сведения. Намира, че сто
панството не тежи на окръга въ финансово 
отношение, мисли, че кравите съ нуждни при 
курорта, а свинете не пречатъ, понеже съ 
600 метра далечъ отъ зданията. Културно-
стопапската политика на стопанството и днесъ 
върши сюето, макаръ и бавно, напр., тая зима 
тамъ ще се открие курсъ по млекарството. 
Апелира да не се посега на сторено го до сега 
отъ толкова окр. съвети тъй леко и подържа 
предложението на г. Млрски за концесия. 

Брой 25 

Гаф. Николовъ отказва, че бюджет, коми
сия е погледнала леко на въпроса. Изтъкна, 
че закриването на сервизите, краварство, сви-
нарство и пр., е искано още въ първата сесия, 
но не знае по какви съображения, м-вото не 
утвърдило това решение на съв4та тогава. 
УбЬденъ е въ безполезяостьта на поменатите 
сервизи и подържа курортната политика на 
стопанството. Нротивпикъ е на предложението 
на г. Мирски, защото, по-големи имоти: ниви, 
ливади, градини, воденици и пр. се даватъ 
подъ наемъ само съ едно решение отъ пост. 
комисия, а сега, за по-малъкъ имотъ, се иска 
правилници и пр. МнЬние: зданията, люцер-
новите ливади, парковете и обора да се отда-
датъ на наематель, кравите — на санаториума, 
а свинете на условна собегвеность. О^згаватъ 
ниви и лозя, които да се експлоатирате както 
и до сега. Добави, че разплодници, каквито се 
очакватъ отъ стопанегвого, даватъ се отъ До-
бришкото Звмл. у ще, за което окръга харчи 
огромни суми. 

Д-ръ Тюлевъ поправя първото си мнение и 
обяснява, че билъ разбралъ, какво, цЬлото сто
панство се отдава подъ ниемь, а не само 
стаите. Намира, че краварницата и свинар
ницата могатъ да останатъ при стопанството. 
Изтъкна нуждата отъ свински разплоди въ 
Камчийския край, дето свинарството е доста 
развито и настоява, до уреждането въпроса съ 
общините въ тоя край за пренасяне на сви
нарницата тамъ, да си остане въ стопанството. 
Намира, че причините за неуепехътъ на кра
варницата е, че нивите, нужни за фуражъ, 
съ биле отдавани подъ наемъ, а кравите съ 
остали съ недостатъченъ и недоброкачественъ 
фуражъ. За, смъртьта на трите купени напо-
следъкъ крави съобщи, че причината е влаж
ната почва въ стопанството, гдето еж биле те 
поставени и впоследствие добили блатна треска. 

Агронома Е. Балтаджиевъ намира, че при 
курорта требва да има крави за доставка млеко, 
а покрай това и за културно-стопанска цель. 
Мисли, че м-вото зле е сторило на времето 
си, че не утвърдило решението на окр. съ-
ветъ за създаването на винарско училище при 
стопанството, гдЬто почвата е тъкмо пригодна 
за тая цель. Напомни за несполуката на Ло
зовия синдикатъ да устрои лозовъ разсадникъ 
мин. година и намира, че т>ва може да стори 
окр. съветъ, като същевремено разчита и на 
доходи, за каквито тукъ се претендира отъ 
бюджет, комисия. Ако пъкъ е решено дава
нето подъ наемъ на стопанството, подържа 
мнението на г. Кр. Мирски. 

Ст. Д Спировъ проследи историята ,на 
стопанството и опитите, правени съ окръж
ните средства, които не еж дали никакъвъ 
резултатъ. Последенъ опитъ е направенъ съ 
купените тая година крави, но и той неспо-
лучливъ. Съглаеенъ е съ мнениете на бюдже
тарната комисия и иска абстрахирване отъ 
мисъльта, че въ последната си сесия искаме 
да разрушимъ стореното до сега. Да се пре-
установятъ вече опитите, които костуватъ тол
кова скъпо на окръга и да се погледне по-
трезвено па въпроса, — да се използва сто
панството само въ доходно отношение. Да се 
отдава времево курорта подъ наемъ, заедно 
съ люцерновите ливада и обора, а кравите да 
се дадатъ на санаториума. Следъ прокарва
нето на добри съобщителни саедства, окржга 
може пакъ да експлоатира курорта при сто
панството. Изтъкна, че черничевите градини и 
овощната такава пе еж дали никакви резул
тати и сд въ много лошо положение. Мисли, 
че дадено стопанството, т. е. стаите подъ 
наемъ на наематель, надзора на останалите 
имоти ще може да се извършва отъ 1 надзи-
ратель и 1* падаръ. Не е за уничтожението 
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яа свинарницата, иска да се пр4несе тя въ I 
Камчийския край и да се разшири за да може 
да се използува отъ населението. На мн4ние 
е: кравите да се дадатъ на санаториума, 
стаите да се отдадатъ на наематель за 5 год., 
вонете, каруцата и файтона да се продадатъ, 
овощните и черничеви градини да се изоста-
вятъ и свинарницата да се прЬмести въ Кам
чийския край и разшири. 

Окр. управ. Ж. Жековь намира, че въ поем-
ните условия за отдаване на наематель стаите 
при стопанството, може да се поставятъ усло
вия, щото, предприемача да се задължи да 
доставя млеко на посетителите, така че, кра
вите ставатъ излишни, — да се дадатъ на са
наториума. По свинарницата е съгласенъ съ I 
мнЬяието на д-ръ Тюлевъ, а конете, колата 1 
и пр. да се нродадать. 

Д. Шиковъ намира, че ще е прибързано ако 
се възприеме предложението на бюджетарн. | 
комисия. Изтъква противоречието въ твърде- | 
нието на Р. Николовъ, че той винаги е по-
държалъ закриване на краварницата. Чете ми
налогодишното решение на съвета за покупка 
на кравите. Очудва го и казаното отъ г. Спи-
рова, когато тоя с&щия е подписалъ доклада 
на пост. комисия до миналогодишния окр. съ-
ветъ за покупка на кравите. Призовава съ
вета къмъ внимание но тоя важенъ въпросъ 
и изтъква, че бюджетарната комисия не дава 
гаранция, че веднага, може да се намери нае- . 
матель и пита какво би станало при липсата 
на такъвъ и при бюджетъ безъ кредитъ за по
държане стопанството? Иска да се остави от-
критъ въпроса и да не съ гласува бюджетъ, 
яевъзможенъ за изпълнение, още почече, че е 
съмнително дали м-вото ще одобри такова ре 
шение на съвета както и мин. година е ста
нало съ окряжния лекарски персональ, който 
бе почти уничтоженъ по решение на съвета, | 
но м-вото отмени това решение. Чуди се какъ I 
може да се повери единъ имотъ, на стойно-
сть повече отъ 1 милионъ лв. само на единь 
пазачъ. Предлага решението на тоя въпросъ 
да стане поимено. Наново апелира да не се 
взематъ решения отъ радикално значение и да 
не затруднявам^ нашите заместници. 

Окр. Управ. Жековъ, — очистете терена, 
дайте чисто куротно напраление на*стопанст
вото, премахнете крави и свини, — несъвме
стими съ единъ образцовъ курортъ, — Вие 
ще сторите услуга1 на заместниците си. 

Н. Поповъ е съласенъ съ бюджет, коми
сия, че стопанството не е дало чуствителни 
доходи, но намира, че той не тежи на бюд
жета. Изтъкна увеличението стойностьта на 
сградите и намира, че окржга нема загуба. 
Съгласенъ е да се освободи пост. комисия отъ 
ханджийската служба, но това не можело да 
стане така скоро и нема мотиви за такова I 
прибързано и катастрофално решение. Нами- I 
ра че, яе може така лесно да се очисти те
рена, както каза г. Управителя, а напротивъ, 
ще свържимъ ржцете на заместниците си съ 
такова прибързано решение, понеше не разчита 
да се н?амери веднага наематель. За кратгмь 
намира че не е изпълнено решението на ми
налогодишния окр. съвегь, да се доставятъ 
такива само за млЬко, а еж доставени отъ 
чуждестранна раса и за разплодъ. Ако се ре
ши експлоатирането на стаите отъ пост. ко
мисия, кравите да сстанатъ за млеко на по
сетителите па курорта. Свиншть да си оста-
натъ, защото, споредъ мнението на ветер. 
лекарь, съ техъ се е доста направило и йе 
е съгласенъ съ г. управителя, че те ще пре-
чатъ на курорта, понеже се огледватъ чисто 
и съ далечъ отъ стаите. Файтона да се про
даде, за да не се дава поведъ за клюки че 
биль употребяванъ за частни нужди. Колата \ 
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и Конепиъ да останатъ, понеже еж нуждвя за I 
преносъ на храна на добитъкъ и съобщително 
средство мужду стопанството и града. Схваща, 
че ще се даватъ подъ наемъ само сгаитв, а 
не лозята, градините и пр. Тия последните 
с&що могатъ да се дадатъ нодъ наемъ, но 
това да се остави да сторятъ заместниците. 

Раф. Николовъ отговяря на г. Шикова, 
че той е подържалъ мин. година еднаквото 
мнение сь г, Попова, т. е., да се доставятъ 
крави само за млеко, а не и за разплодъ, — 
отказва да си противоречи. Заявява, че не леко 
е погледнала бюджет, комисия на въпроса; 
прихода отъ стаите отъ 5000 е увеличенъ яа 
6000 лв., понеже ще се отдаватъ заедно съ 
обора, парковете и фурната. Кравите да се 
дадатъ на санаториума, а приплодите отъ 
техъ да се взематъ и раздаватъ. Свинете да 
се отдадатъ еа условна собстеностъ. Заявява, 
че съ тпя мерки не ще свържемъ ръцете на | 
заместниците си. 

Кр. Мирски намира, че се е доста гово
рило по въпроса, чете повторно първото си 
предложение, съ прибавка и следните двЬ 
точки: я 2 . — Да се изучи въпроса отъ окр. 
пост. комисия за отварянето на една окръжна 
свинарница въ Камчийския край, и 3. -— Да 
се продаде окрджния файтонъ като негоденъ". 
— Иска идната година стопанството да има 
отделенъ бюджетъ, като отдЬлно юридическо 
лице и да се засили дейностьта му въ куро- I 
ртно направление, за да достави здраве и ! 
опреснение силитЬ на курортистите. Намира, 
че пе е лесно отдаването такъвъ огроменъ 
имотъ подъ наемъ. Мисли, че свинарницата 
не пречи па курорта и може да остане, а 
понеже е малка, да се основе втора такава 
въ Камчийския край. Кравите да останатъ не 
само за млеко, а и за приплоди, като се пол
зуваме отъ бикътъ при краварницата на Нако- | 
виевъ. I 

Георги х. Колевь намира, че нема доходъ 
отъ стопанството, — харчи се за паркове, 
градини и пр., а се получава отъ наеми само 
1500 лв. Ако се даде подъ наемъ, ще се 
получи повече. Намира, че въ Камчийския 
край има доста свински приплоди, но заявава, 
че тамъ не може да се запази чистокръв-
ностьта на приплодите. 

Д-ръ Тюлевъ отговаря г. Попову, че съ 
покупката на кравите е изпълнено решение
то на съвета, понеже тамъ било казино да 
се купятъ ПОРОДИСТИ МЛЬЧНИ крави, — а | 
това значело чуж!естранна, а не местна порода. ! 
Навтоява за свинарница въ Камчийския край » 
и е противъ даването свинете въ условна 
собствепость. 

Я . Костовъ предлага прЬкращение иа 
дебатите. 

Д Шиковъ заявява, че рЬшението на съве- | 
та по покупка па кравите е точно изпълнено I 
и че Скотовъдиия съветъ и пост. комисия 
съ решили доставката на крави породисти и | 
млечни и М вото посочило Английската порода 
и е препор&чало доставката нмъ отъ гр. Оде
са (Русия). Настоява за свинарница възъ 
основа добрите резултати отъ нея. Подържа 
предложението на г. Мирски и иска да се 
остави въироеа откригъ до извънредната фев
руарска сесия на съвета. 

Председ. Кр, Мирски даде на гласуване 
въпроса: Да се отложи въроса по стопанст
вото до извънредната февруарска сесия на 
съвета, което предложението падна. 

Председ. обясни въпроса откритъ и на 
турски и даде на гласуване въпроса: Да се 
закрие краварницата при стопанството. 

Огъ поименото гласуване, предложено отъ 
г. Шикова, се доби следния резултать: 19 
съветн. гласуваха за закриването, а Ив. I 
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Христовъ, Георги Мировъ, Д. Шиковъ, Кр. 
Мирски и Сот. Костовъ. — противь. — При
ема се закриването на краварницата при сто
панството. 

Предложението на г. Д. Шикова да се 
остави за друго яаейдание въпроса, кому да 
се дадатъ кравите, гласувано, падна. 

Председат. Кр. Мирски, даде на глаеу-
ване предложението на бгожегарската коми
сия: Да се дадатъ кравите въ условна собстве
ност!» на детския санаториумъ при стопанст
вото, като мъжките и женски приплоди, на 4 
год. възрасть, се взематъ отъ окръга и раз
даватъ за подобрение на расата, въ усл. соб. 
до 5 год. Следъ обяснение въпроса и на тур
ски, гласувано, сьвета прие съ 14 противъ 
10 гласа, — 4-гЬ крави нри окр. стопанство 
„св. Консгантинъ" да се дадатъ въ условна 
собственость до 5 год, на детския санитори-
умъ до стопанството, като, едногодишните 
мъжки и женски приалоди се взематъ и раз
даватъ на населението въ окръга. 

Председ. Мирски даде на гласуване пред
ложението на бюджетарн. ко-исия, — да се 
закрие свинарницата нри окръжното стопанст
во. За това предложение гласуваха 17 окр. 
съветн,, а 5 гласуваха противъ, а имено: Кр. 
Мирски, Д. Шиковъ, Сот. К>сговъ, Георги 
Миревъ, Георги Костовъ, Ивань Христовъ и 
Дончо Георгиевъ. — Приема се съ болшинство 
закриването па свинарницата пра. окр. сто
панство „св. Коаегантинъ*. 

СлЬдъ етапалитЬ дебати по въпроса за 
раздаването на свинетв, прие се нрЬдложе-
нието на г. Д, Шиковъ, свинегЬ да се раз-
дадагь по решението на Пост. комисия, съв
местно съ скотовъдния окр. сьвЬгь. 

Председ. Кр. Мирски даде на гласуване: 
Да са продаде окръжния файтонъ, като него-
денъ. 

Гласувано, съвЬга реши: Да се продаде 
окръжния файтонъ като негоденъ. 

Председ. Мирски даде на гласуване: Да 
се продадатъ окръжните коне и каруцата, 
като непотребни, 

Гласувано; съвЬта реши: Да се продадатъ 
неаогребнагЬ окръжни -коне и колата. 

Председат. Кр. Мирски даде на гласува
не предложение на бюджетарната комисия, да 
се отдаватъ подъ наемъ стиитЬ при окръж
ното стопанство, люцерновите ливади, парко-
воге, обора и фурната, допълнено оть г. Ши
кова, отдаването да стане по условия, изра
ботени отъ пост. Комисия. 

Гласувано, съвета реши: Да се отдадатъ 
на наематель изцЬло 60-тЬ стаи при окр. 
стопанство, люцерновитЬ ливади, нарковетЬ, 
обора и фурната, по условия, изработени оть 
постоянната комисия. 

РЪШЕНИЕ № 39. 

Председ. Предложи и съвета прие днев
ния редъ на идното заседание да бъде про
дължение отъ днешвия такъвъ, а имено:1)Вто-* 
ро четене бюджетепроекга за идната 1912 г., 
2) По въпроси за „Оар. ВЬетникъ" и 3) 
Разни доклади. 

Заседанието се закри въ 6 п *поювина 
часа сл. обедъ. 

ХРОНИКА. 
По случай настапающите коледни праз

ници, пожелаваме на г. г. абонатите ни 
най-весело и щастливо прекарване. 

Комисията е почнала прьглеждането и 
даване мнение за утвърждението на бюдже-
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тите ва идущата година на общините и учи
лищните настоятелства. Тези общини и учи
лищни настоятелства, които още не са изпра
тили бюджетите си, требва да побързатъ съ 
изиращавето имъ, за да могатъ се изпратятъ 
и утвърдятъ о време огь г-наокр, управитель. 

Окръжната Връхнина остава и за иду
щата 1912 год. пакъ 10°/0 върху всички пре
ки държавни данъци. 

Окръжните избори ще се произведатъ на 
8-и януари 1912 год., съгласно изменението 
на чл. 126 отъ избирателния законъ, публи-
ковавъ въ брой 273 на Държаьенъ Вестникъ; 
чл, 126 се изменава така: „Изборите за чле
нове на окр. съвети ставатъ всеки три го
дини, въ втория педеленъ день отъ месецъ 
януари. За заместване отстраненъ окр. съ-
ветъ, преди да изтече срокатъ на служенето 
му, изборътъ става ке по-късно отъ I ме
сецъ отъ датата на публикуването указа за 
растурянето на стария." 

Въ брой 274 на Държавяий вестникъ, съ 
указъ Л° 71 е п^блнкуванъ ъЗакона за изме
нение и допълнение на некои членове отъ за
кона за Българското поданство." 

Въ брой 264 на същий в-къ — Правил
ника за Троянския държавенъ сапаториумъ. 

Министерството на търговията и земле-
дйлието е разрешило да се откриятъ седмични 
пазари за продажба па добпт&къ въ следните 
места: 1) въ с Върбица, Преславско — всека 
събота; 2) въ С Кесарево, Горньо-Ореховско 
— всека среда, 3) въ с Армутлвй, Добришко 
— всеки петакъ. 

Поканваме ония отъ г. г. общинските 
кметове, които не съ ни отговорили на окръж
ното ни подъ А« 4846 отъ 10. X. 911 г. да 
побързатъ, предъ видъ на това, че отъ 1*й 
идущия м-дъ януари „Варненски окр. вест
никъ" ще почне да се изпраща даромъ за да 
бтле по-широко разяространенъ, и стане до
стояние на всички лица отъ окръга, на всички 
кафеджии, кръчмари, хотели и читалища въ 
окр&га, за коию,—сведения, ся ни нуждни за 
попълване списъка на абонагите ни въ свръзка 
съ издаваемото количество на вестника. 

Варненска Ор_жпа Постояпна Комисия 

Варненски Окр&женъ Вестникъ 

Варненска Окр. Постояна Комисия. 

Брой 25 

ОКРЖЖНО. 
Л* 5922 

гр. Варна, 8 Декември 1911 год. 

До I. г. общинските кметове въ опряна. 

Ония отъ г. г. селско общинските кмето
ве, които не съ разпоредили за внасянето на 
окр. приходъ, предвидената имъ по т. г. сел
ски общински бюджетъ сума за кооперативно
то планиране селата въ окряга, се умоляватъ 
да побързатъ съ внисапето имъ, най-късно до 
25 Декемврий т. г. 

На несъблюдавшите се г-да кметове съ 
настоящето окржжнб, комисията ще иска на
казанието имъ по чл. 58 отъ зекона за сел
ските общини. 

за Председатель: Ст. Д. Спвровъ. 

Секр.-Бирникъ: Ст. Калдъръмовъ. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 5899 

гр. Варна, 13 Декемврий 1911 год. 

Въ канцеларията на комисията ще се нро-. 
изведатъ слЬдните търгове: 

На 30 ий Януарий 1912 год, 10 часа 
ирЬдъ обедъ, съ явна конкуренция, за отда
ването на предприемачъ общинските берий 
„Кантаринина и Кринина" на Опанчанската 
ОбЩИНа, за време отъ 1 ий Януарий 1912 год. 
до 31-ий Декемврий 1914 година съ прибли
зителна стонноеть 2000 лева. 

На 29-ий декемврий т. г., съ тайна кон
куренция за отдаването на предприемачъ-ап-
текаръ отпущането лекарства на бедно бол
ните лица отъ Варненската и Добричската 
околии, съ приблизителна стойность за първа
та 2000 лева, а за втората 1С00 лева. 

Офертите ще се приематъ до 3 часа следъ 
обедъ. 

Залогъ 5°/0
 и документи съгласно чл. 11 

отъ закона за обществените предприятия. 
Поемните условия и други тържни книжа, 

могатъ да се видятъ вс^ки присхтственъ день 
въ канцеларията на комисията. 

Шабленско Училищно Настоятелство. 

1—2 ОТЪ КОМИСИЯТА. 

Еникьойско Сел. Общ. Управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
а» 3605 

с. Еникьой 1 Декемврий 1911 год. 

Понеже търга обявенъ сь обявление Аз 
2852 отъ 17 Ноемврий т. г. за 30 Ноемв-
рий т. г. за одаването на доставчикъ канце
ларските потреби и материала за отопление 
и осветление не се състоя, обявява се новъ 
търгъ на 30 то го отъ 2 до 5 часа после 
обедъ въ канцеларията на общнн. управление 

Предприятието възлиза на 500 лева кон-
целарските и 300 лева за отоплението. 

Залогъ се иска 5 °/0 » 
Конкурентите требва да се съобразятъ 

съ членовете 11 — 14 отъ закона за общес
твените предприятия. 

Кметъ: Минковъ. 

За Секр.-Биркикъ: Ж. Боровъ. 

Киликадийско Общ. Управление 
Куртъ-бунарско. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2447 

Подъ надзора па общинското управление 
се намиратъ следующите безстопански яюваа 

добитади. 
1) Едно теле женско на 1 год. косъмъ 

черъ, опашка била и сакаръ, 
Единъ волъ ва 3 год. косъмъ черъ и 

опашка бела. 
^ Ако стопаните имъ отъ днесъ до 61 денъ 
не додатъ да си ги пребератъ ще се прода-
датъ за въ полза на общ. касса. 

Общ. Кметъ: А. Мехмедовъ. 

Секр.-Бирнвкъ: А Радевъ. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 135 

с Шабла 29 Ноемврий 1911 го^. 

Понеже обявениятъ на 22 т. м. търгъ 
за отдаване на предприемачъ направата на 
оградата на основното училище въ с. Шабла 
не се състоя както въ Постояната комисия, 
тъй и тукъ, по неявяване на конкуренти, то 
Настоятелството обявява, че за с&щата цель 
ще се произведатъ търгове съ тайно малонад-
даване на П и й Януарий 1912 год. въ по
мещението на Варненската окр. пост. комисия 
и Шабленското кметство въ 4 часа слЬдъ обЬдъ. 
Стойностьта на предприятието е 4600 лева. 
Искания залогъ е 5 °/0 отъ първоначалната 
цена. Закона за обществените предприятия 
е задължителенъ за г, г. конкурентите. 

Поемните условия и др. книжа, могатъ 
да се видятъ всеки прис&тствевъ день и часъ 
въ канцеларията на Постояната комисия и 
въ Шабленското кметство. 

Всички разноски ва публикация и др. ех 
за сметка на оня конкурентъ, върху когото 
се възложи търгътъ. 

Председатель: Д. Петровъ. 

Секр.-Счетоводитель: Д. Вълчаяовъ., 

Чепгенско Училищно Настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 12 

с Ченге 9 декемврий 1911 година. 

Понеже обявениятъ на 7 декемврий н. год. 
търгъ, сь явно малонаддавапе, за доставката 
на отоплителниятъ и осветлителниятъ мате
риали, нуждни за Ченгенското основно учили
ще презъ 1912 год. не се състоя по неявя-
вание на конкуренти. 

За същата доставка на 30 декемврий п-
год. 2 — 5 часътъ следъ обедъ ще се произ
веде търгъ, подъ условията въ обявлението 
№ 8, обнародвано вь Варненски Окр. Вест
никъ брой 23 отъ т. година. 

ПрЬдседатель: А. Демировъ. 

Каралийско Училищно Настоятелство. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 8 

с Каралий, 3 Декемврий 1911 год. 

Понеже вазначения за 18 Ноемврий т. г*. 
търгъ за отдаване подъ намъ на учил. къща 
въ с Богдалий, не се състоя по неявявание 
на конкуренти, назначава се новъ търгъ за 
сдщия учил. имотъ на 17 Дедемврий т. г. 

Изкания залогъ е 5 °/0, конкурентите да 
се съобразяватъ съ чл. II и 12 отъ закона 
за обществените предприятия. 

Огъ Настоятелството. 

Печатница на Д. Тодоровъ и С-ие — Варна 


